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                  ROMÂNIA 
CONSILIUL LOCALAL COMUNEI  UNŢENI 
        JUDEŢUL BOTOŞANI 

 
 

 
PROCES-VERBAL 

al şedinţei ordinare din data de 31 iulie 2023 
 

În conformitate cu prevederile art.133, alin.(1), litera a) din O.U.G. nr.57/2019 privind 
Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, prin Dispoziţia nr.133 din 25 iulie 
2023, primarul comunei Unţeni a convocat Consiliul local în ședință ordinară pentru data de 31 
iulie 2023, ora 12,00  la Biblioteca comunală Unțeni, cu următoarea ordine de zi propusă: 
Nr. 
Crt. 

 
INIȚIATO
R/I 

TITLUL PROIECTULUI DE HOTARÂRE- 
PROBLEME SUPUSE DEZBATERII 

Observații 

1  Aprobarea ordinii de zi  
2.  Aprobarea procesului verbal al şedinţei  ordinare din 

data de 30.06.2023 
 

3 viceprimar PROIECT DE HOTĂRÂRE nr.31 din 30.06.2023 
privind aprobarea actualizării Statutului ADI „Aqua 
Botoșani”şi acordarea unui mandat special 
reprezentantului C.L. Unţeni pentru aprobarea acestei 
actualizări 

 

4 primar PROIECT DE HOTĂRÂRE nr.26 din 16 iunie 2023 
privind reorganizarea Serviciului Voluntar pentru 
Situaţii de Urgenţă constituit la nivelul comunei 
Unțeni  
de tip V 1   

 

5 viceprimar PROIECT DE HOTĂRÂRE nr.30 din 30.06.2023 
privind avizarea modificării Regulamentului 
consolidat al serviciilor de alimentare cu apă și de 
canalizare din județul Botoșani  și acordarea unui 
mandat special reprezentantului C.L. Unţeni pentru 
aprobarea acestei modificări 

 

6 viceprimar PROIECT DE H O T Ă R Â R E nr.32 din 3 iulie  
2023 privind însuşirea unei informări 

 

7 primar PROIECT DE H O T Ă R Â R E nr.33 din 14 iulie 
2023 
  privind aprobarea sumei datorate către DELGAZ 
GRID SA Iași din bugetul local al comunei Unțeni pe  
anul  2023, pentru aplicarea  Deciziei nr.324-A din 
02.11.2022 a Tribunalului Botoșani, rămasă definitivă 
prin Decizia nr.106/30.06.2023 a Curții de Apel 
Suceava 

 

8 primar PROIECT DE H O T Ă R Â R E nr.34 din 14 iulie 
2023 
privind aprobarea virării de credite la bugetul local 
comuna Unțeni pe  anul  2023 

 

9 
 

Diverse  
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La lucrările şedinţei consiliului local au fost prezenţi 10 consilieri  din total de 11 
consilieri în funcţie, precum și delegatul sătesc. A absentat nemotivat domnul consilier Soveja 
Fănică. 

Domnul consilier Adomnicăi Vasile ales  președinte de ședință prin Hotărârea nr.32 din 
30 iunie 2023 să conducă şedinţa consiliului local pentru lunile iulie, august și septembrie din 
anul 2023, constată că, potrivit prevederilor art.137, alin. (1) din O.U.G. nr.57/2019 privind 
Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, şedinţele consiliului local se 
desfăşoară legal în prezenţa majorităţii consilierilor locali în funcţie. Se constată că şedinţa este 
legal constituită deschizând lucrările ședinței. 

Punctul 1. Aprobarea ordinii de zi: Președintele ședinței face cunoscut ordinea de zi 
Președintele ședinței a solicitat consiliului local aprobarea ordinii de zi: 
Supune spre aprobare ordinea de zi completată:  

- Cine este pentru ? 
- Cine este împotrivă ? 
- Cine se abţine 

Din totalul de 10 (zece) consilieri prezenţi, 10 (zece) au votat pentru, nici un vot 
împotrivă, nici o abținere. 
 Având în vedere rezultatul votului ordinea de zi a fost aprobată cu majoritate simplă. 

Punctul 2. Aprobarea procesului verbal al şedinţei  ordinare a consiliului local din 
data de 30.06.2023. 

Președintele ședinței a solicitat secretarului general al comunei prezentarea procesului-
verbal al ședinței anterioare, ședința ordinară din data de 30 iunie 2023. 

Secretarul general al comunei a prezentat procesul-verbal. 
Se supune spe aprobare procesul verbal: 

- Cine este pentru ? 
- Cine este împotrivă ? 
- Cine se abţine 

Din totalul de 10 (zece) consilieri prezenți, 10(zece) au votat pentru, nici un vot 
împotrivă, nici o abțuinere. 
 Având în vedere rezultatul votului procesul verbal a fost aprobat cu majoritate simplă. 

Punctul 3.  Adoptarea proiectului de hotărâre nr.31 din 30.06.2023 privind 
aprobarea actualizării Statutului ADI „Aqua Botoșani”şi acordarea unui mandat special 
reprezentantului C.L. Unţeni pentru aprobarea acestei actualizări.  

Consilierii consiliului local au primit înaintea şedinţei documentaţia aferentă proiectului 
de hotărâre, respectiv referatul de aprobare al viceprimarului comunei Unţeni precum şi raportul 
de specialitate al compartimentului de resort din cadrul aparatului de specialitate al primarului 
comunei. 

Comisiile pe domenii de specialitate au dat avizele consultative la proiectul de hotărâre. 
Potrivit art.138, alin. (6) din O.U.G. nr.57/2019 privind Codul administrativ, președintele 

ședinței a dat posibilitatea susținerii proiectului de hotărâre de către inițiator.  
Viceprimarul comunei a arătat motivele susținerii proiectului de hotărâre. 
Nefiind depus nici un amendament, președintele de ședință supune spre aprobare, prin vot 

deschis şi ridicare de mâini proiectul de hotărâre. 
- Cine este pentru ? 
- Cine este împotrivă ? 
- Cine se abţine ? 

 Din totalul de 10 (zece) consilieri prezenți, 10 (zece), proiectul de hotărâre a fost votat 
astfel: Voturi pentru = 8 (opt), consilierii Achiței Ioan, Adomnicăi Vasile, Andrișan Laura, 
Burlacu Anișoara, Ciocan Lidia, Fortoeș Costel, Listar Gheorghe-Manole, Prelepcian Carmen; 
Voturi împotrivă = 1(unul) consilier Pavel Petru; voturi abținere = 1(unul) – consilier Timișag 
Dumitru: majoritate de voturi. 
   Având în vedere rezultatul votului, proiectul de hotărâre a fost adoptat cu majoritate 
simplă. 
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Punctul 4. Adoptarea proiectului de hotărâre nr.26 din 16 iunie 2023 privind 
reorganizarea  

Serviciului Voluntar pentru Situaţii de Urgenţă constituit la nivelul comunei Unțeni de tip 
V 1     
             Consilierii consiliului local au primit înaintea şedinţei documentaţia aferentă proiectului 
de hotărâre, respectiv referatul de aprobare al primarului comunei Unţeni precum şi raportul de 
specialitate al compartimentului de resort din cadrul aparatului de specialitate al primarului 
comunei. 

Comisiile pe domenii de specialitate au dat avizele consultative la proiectul de hotărâre. 
Potrivit art.138, alin. (6) din O.U.G. nr.57/2019 privind Codul administrativ, președintele 

ședinței a dat posibilitatea susținerii proiectului de hotărâre de către inițiator.  
Primarul comunei a arătat motivele susținerii proiectului de hotărâre, arătând că acesta se 

reorganizează anual. De asemenea a mai arătat că în cadrul regulamentului s-au strecurat două 
greșeli materiale A fost trecut Răchiți în loc de Unțeni), și potrivit Codului administrativ a 
solicitat ca să se îndrepte aceste două greșeli. Consilierii nu au avut de obiectat. 

Domnul consilier Pavel Petru arată că la acest punct era bine dacă era d-na Șoptică să se 
vadă părerea consiliului local despre acest regulament. Vrea să știe până acum cum a funcționat 
primăria fără un regulament al serviciilor situațiilor de urgență. D-na Șoptică a avut un litigiu 
urmare căruia d-na trebuia să primească niște bani. Poate a făcut un regulament mai superficial 
din această cauză.   

Doamna consilier Prelepcian Carmen arată că avem persoane care stau cu casele pe 
alunecări de teren și pe locuri periculoase. 

La muniție neexplodată avem o grenadă de 20 cm. La 20 de centimetri acesta este un 
obuz.  

Nefiind depus nici un amendament, președintele de ședință supune spre aprobare, prin vot 
deschis şi ridicare de mâini proiectul de hotărâre. 

- Cine este pentru ? 
- Cine este împotrivă ? 
- Cine se abţine ? 

Din totalul de 10 (zece) consilieri prezenți, proiectul de hotărâre a fost votat altfel: Voturi 
pentru = 9 (nouă), consilierii Achiței Ioan, Adomnicăi Vasile, Andrișan Laura, Burlacu Anișoara, 
Ciocan Lidia, Fortoeș Costel, Listar Gheorghe-Manole, Prelepcian Carmen și Timișag Dumitru; 
Voturi împotrivă = 1(unul) consilier Pavel Petru; voturi abținere = 0(zero). 
   Având în vedere rezultatul votului, proiectul de hotărâre a fost adoptat cu majoritate 
simplă. 

Punctul 5. Adoptarea proiectului de hotărâre nr.30 din 30.06.2023 privind avizarea 
modificării Regulamentului consolidat al serviciilor de alimentare cu apă și de canalizare 
din județul Botoșani  și acordarea unui mandat special reprezentantului C.L. Unţeni 
pentru aprobarea acestei modificări. 

Consilierii consiliului local au primit înaintea şedinţei documentaţia aferentă proiectului 
de hotărâre, respectiv referatul de aprobare al viceprimarului comunei Unţeni precum şi raportul 
de specialitate al compartimentului de resort din cadrul aparatului de specialitate al primarului 
comunei. 

Comisiile pe domenii de specialitate au dat avizele consultative la proiectul de hotărâre. 
Potrivit art.138, alin. (6) din O.U.G. nr.57/2019 privind Codul administrativ, președintele 

ședinței a dat posibilitatea susținerii proiectului de hotărâre de către inițiator.  
Viceprimarul comunei a arătat motivele susținerii proiectului de hotărâre, fiind necesară o 

hotărâre în acest sens pentru actualizarea Statutului, potrivit legii. 
Nefiind depus nici un amendament, președintele de ședință supune spre aprobare, prin vot 

deschis şi ridicare de mâini proiectul de hotărâre. 
- Cine este pentru ? 
- Cine este împotrivă ? 
- Cine se abţine ? 
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Din totalul de 10 (zece) consilieri prezenți, proiectul de hotărâre a fost votat altfel: Voturi 
pentru = 8 (opt), consilierii Achiței Ioan, Adomnicăi Vasile, Andrișan Laura, Burlacu Anișoara, 
Ciocan Lidia, Fortoeș Costel, Listar Gheorghe-Manole și Timișag Dumitru; Voturi împotrivă = 
1(unul) consilier Pavel Petru; voturi abținere = 1(unul) – consilier Prelepcian Carmen.  

Având în vedere rezultatul votului, proiectul de hotărâre a fost adoptat cu majoritate 
simplă. 

Punctul 6. Adoptarea proiectului de hotărâre nr.32 din 3 iulie 2023 privind însuşirea 
unei informări. 

Consilierii consiliului local au primit înaintea şedinţei documentaţia aferentă proiectului 
de hotărâre, respectiv referatul de aprobare al viceprimarului comunei Unţeni precum şi raportul 
de specialitate al compartimentului de resort din cadrul aparatului de specialitate al primarului 
comunei. 

Comisiile pe domenii de specialitate au dat avizele consultative la proiectul de hotărâre. 
Potrivit art.138, alin. (6) din O.U.G. nr.57/2019 privind Codul administrativ, președintele 

ședinței a dat posibilitatea susținerii proiectului de hotărâre de către inițiator.  
Viceprimarul comunei a arătat motivele susținerii proiectului de hotărâre, arătând că 

această informare se face semestrial. 
Doamna consilier Prelepcian Carmen arată că a avut cazul personal la Mânăstireni. Dacă 

putem ușura munca oamenilor pentru a se asigura documentația necesară pentru persoanele cu 
handicap grav.I s-a vorbit urât ca persoana viitoarea persoană însoțitoare să facă act de identitate 
pe satul Mânăstireni, Puțin mai multă înțelegere. 

Primarul comunei arată că din partea primăriei este multă înțelegere, a fost chiar 120%,  
s-a transmis persoanelor în cauză tot ce este necesar, pentru completarea dosarului. 

Domnul consilier Pavel Petru arată că numai unii din aleșii locali trebuie să știe. Proiectul 
trebuia făcut de ordonatorul principal de credite și nu viceprimarul, care și-a depășit atribuțiile. 
Doar partidul și ciuma roșie să știe. Informarea este trecută pe secret ca cineva să știe de 
persoanele cu handicap așa cum s-a făcut cu azilele de bătrâni. Este o porcărie de informare să nu 
știm numele persoanelor cu handicap, care sunt maltratați, umiliți. Cei din primărie, potrivit 
Codului administrativ să pună acea listă a persoanelor cu handicap. Avem un angajat aici, pe 
Paladi Viorica, soția marelui crocobaur. Toate sunt făcute cel cu situațiile de urgență, să prezinte 
măcar un rând despre activitatea ei. Aceștia sunt niște trântori plătite de 25 de ani și să nu facă 
nimic în primărie. 

Domnul consilier Timișag Dumitru arată că totuși un consilier nu trebuie să știe cine sunt. 
Nefiind depus nici un amendament, președintele de ședință supune spre aprobare, prin vot 

deschis şi ridicare de mâini proiectul de hotărâre. 
- Cine este pentru ? 
- Cine este împotrivă ? 
- Cine se abţine ? 

Din totalul de 10 (zece) consilieri prezenți, proiectul de hotărâre a fost votat altfel: Voturi 
pentru = 7 (șapte), consilierii Achiței Ioan, Adomnicăi Vasile, Andrișan Laura, Burlacu 
Anișoara, Ciocan Lidia, Fortoeș Costel, Listar Gheorghe-Manole; Voturi împotrivă = 1(unul) 
consilier Pavel Petru; voturi abținere = 2(două) – consilierii Prelepcian Carmen și Timișag 
Dumitru.  

Având în vedere rezultatul votului, proiectul de hotărâre a fost adoptat cu majoritate 
simplă. 

Punctul 7. Adoptarea proiectului de hotărâre nr.33 din 14 iulie 2023 privind 
aprobarea sumei datorate către DELGAZ GRID SA Iași din bugetul local al comunei 
Unțeni pe  anul  2023, pentru aplicarea  Deciziei nr.324-A din 02.11.2022 a Tribunalului 
Botoșani, rămasă definitivă prin Decizia nr.106/30.06.2023 a Curții de Apel Suceava. 

Consilierii consiliului local au primit înaintea şedinţei documentaţia aferentă proiectului 
de hotărâre, respectiv referatul de aprobare al primarului comunei Unţeni precum şi raportul de 
specialitate al compartimentului de resort din cadrul aparatului de specialitate al primarului 
comunei. 

Comisiile pe domenii de specialitate au dat avizele consultative la proiectul de hotărâre. 
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Potrivit art.138, alin. (6) din O.U.G. nr.57/2019 privind Codul administrativ, președintele 
ședinței a dat posibilitatea susținerii proiectului de hotărâre de către inițiator.  

Primarul comunei a arătat motivele susținerii proiectului de hotărâre, arătând că avem de 
pus în executarea o hotărâre judecătorească, pentru a nu fi executați silit. Este vorba de camerele 
de supraveghere care sunt pe stâlpii de electricitate. Am avut încheiat un contract cu Delgaz Grid 
unde sunt amplasate dispozitivele. În anul 2020, începând cu sfârșitul lunii august 2020, legea în 
baza căreia s-a întocmit contractul s-a modificat, având dreptul de a avea montate echipamentele 
electronice de supraveghere video pe stâlpii ce compun sistemul de iluminat public în mod 
gratuit. Nu am mai plătit în continuare iar Delgaz Grid a făcut acțiune în instanță să plătim 
facturile emise după apariția noii legi. În primă nstanță, la Judecătoria Botoșani am câștigat, La 
Tribunalul Botoșani am pierdut iar, prin decizia Curții de apel Suceava, Decizia Tribunalului 
Botoșani a rămas definitivă. 

Domnul consilier Timișag Dumitru arată că, de ce consilierii nu a fost înștiințați despre 
hotărârile judecătorești. 

Domnul consilier Pavel Petru arată că se dovedește incompetență din parte ordonatorului 
principal de credite în detrimentul interesului comunei. Plătim un avocat și suntem trântiți și buni 
de plată. Trebuie să plătim și ne batem joc de interesele comunei, pentru că un primar este 
incapabil și incorect. Trebuia să plătească din punga proprie. Este o batjocură, un dezmăț pe 
banul public. A ținut ascuns că vezi că doar procesul se amână câțiva ani. 

Nefiind depus nici un amendament, președintele de ședință supune spre aprobare, prin vot 
deschis şi ridicare de mâini proiectul de hotărâre. 

- Cine este pentru ? 
- Cine este împotrivă ? 
- Cine se abţine ? 

Din totalul de 10 (zece) consilieri prezenți, proiectul de hotărâre a fost votat altfel: Voturi 
pentru = 9 (nouă), consilierii Achiței Ioan, Adomnicăi Vasile, Andrișan Laura, Burlacu Anișoara, 
Ciocan Lidia, Fortoeș Costel, Listar Gheorghe-Manole, Prelepcian Carmen și Timișag Dumitru; 
Voturi împotrivă = 1(unul) consilier Pavel Petru; voturi abținere = 0(zero).  

Având în vedere rezultatul votului, proiectul de hotărâre a fost adoptat cu majoritate 
simplă. 

Punctul 8. Adoptarea proiectului de hotărâre nr.34 din 14 iulie 2023 privind 
aprobarea virării de credite la bugetul local comuna Unțeni pe  anul  2023 

Consilierii consiliului local au primit înaintea şedinţei documentaţia aferentă proiectului 
de hotărâre, respectiv referatul de aprobare al primarului comunei Unţeni precum şi raportul de 
specialitate al compartimentului de resort din cadrul aparatului de specialitate al primarului 
comunei. 

Comisiile pe domenii de specialitate au dat avizele consultative la proiectul de hotărâre. 
Potrivit art.138, alin. (6) din O.U.G. nr.57/2019 privind Codul administrativ, președintele 

ședinței a dat posibilitatea susținerii proiectului de hotărâre de către inițiator.  
Primarul comunei a arătat motivele susținerii proiectului de hotărâre. 
Nefiind depus nici un amendament, președintele de ședință supune spre aprobare, prin vot 

deschis şi ridicare de mâini proiectul de hotărâre. 
- Cine este pentru ? 
- Cine este împotrivă ? 
- Cine se abţine ? 

Din totalul de 10 (zece) consilieri prezenți, proiectul de hotărâre a fost votat altfel: Voturi 
pentru = 9 (nouă), consilierii Achiței Ioan, Adomnicăi Vasile, Andrișan Laura, Burlacu Anișoara, 
Ciocan Lidia, Fortoeș Costel, Listar Gheorghe-Manole, Prelepcian Carmen și Timișag Dumitru; 
Voturi împotrivă = 1(unul) consilier Pavel Petru; voturi abținere = 0(zero).  

Având în vedere rezultatul votului, proiectul de hotărâre a fost adoptat cu majoritate 
simplă. 
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 Punctul . Diverse. Primarul comunei arată că a discutat la bugetul local despre o centrală 
electrică pentru sala de ședință, aici la bibliotecă. După calculul meseriașului este necesar ca, 
clădirea, să fie branșată la 380 volți.  
 Domnul consilier Timișag Dumitru arată că mai întâi acoperiți clădirea și apoi vă 
permiteți centrală. 
 Domnul consilier Pavel Petru arată că mai întâi să faceți o primărie nouă. Fiind incapabil 
și incopetent, nu poate să facă o primărie, cu birouri, sală de ședință, și altele. 
 Primarul comunei arată că banii se folosesc în principal pentru investiții, pentru apă, 
pentru asfalt, etc. Urmează să se facă o primărie prin Compania Națională de Investiții. 
 Doamna consilier Prelepcian Carmen întreabă dacă generatorul electric funcționează. 
Aici miroase a mucegai. Ședințele trecute au fost organizate în primărie. În stația de autobuz de 
la Poiana este un sac pentru gunoi. 
 Primarul comunei arată că s-au confecționat mai multe coșuri de gunoi și când se va turna 
beton în stația de autobuz se va monta și coșuri de gunoi. 
 Domnul consilier Achiței Ioan solicită primarului ca să se vină cu un proiect de hotărâre 
pentru branșarea la 380 volți a clădirii, pentru a lua la cunoștință. 
 Primarul comunei solicită în prealabil acordul consiliului local pentru branșarea la 380 
volți a clădii pentru ca să fie călduț. Vrea să știe prin ridicare de mâini pentru ca ulterior să vină 
cu proiectul de hotărâre. 
 Domnul consilier Achiței Ioan arată că la Poiana de o săptămână nu este iluminat public. 
 Viceprimarul arată că a fost o furtună. Am fost la transformator dar nu are curent de la 
transformator și EON să rezolve problemele cu energia electrică către iluminatul public.  
 Domnul consilier Timișag Dumitru arată să s-a luat un sistem de cositoare. În ce stadiu se 
află, funcționează? 
 Viceprimarul comunei spune că în stare bună. Băieții cu vacile la Poiana au montat un 
gard pentru vaci. Urmează să se facă curățirea plantelor de pe marginea drumului. Au promis că 
vor demonta gardul . 
 Domnul consilier Pavel Petru arată că avem un caz social. Pe Leonte Ghe. L-au dat afară. 
Dacă tot școala 2 este la Mânăstireni, să facem un spațiu pentru a se putea locui. Este aviz pentru 
demolare să se dea mită electorală. Referitor la canale, s-au colmatat șanțurile la Mânăstireni, 
parcă suntem din lumea a III-a care sunt la coada clasamentului. Să se facă angajarea unui 
cantonier. Asfaltul este deja găurit din cauza pietrișului. 

Președintele ședinței a declarat închise lucrările ședinței consiliului local. 
 
PREŞEDINTELE ŞEDINŢEI 
Consilier Vasile Adomnicăi 

SECRETAR GENERAL, 
Vasile Ursachi 

 


